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Zápis ze zasedání Zastupitelstva obce Račice-Pístovice, 

ze dne 10. 6. 2024 v 1700 hod. v Račicích č. p.72 
 

  Technický bod 
 

 

Zahájení   1700 

 

 Zahájení 1700 

Paní starostka (dále předsedající) přivítala přítomné zastupitele a občany na 4. zasedání 

Zastupitelstva obce Račice-Pístovice v roce 2024. 

Podle presenční listiny je přítomno 10 členů zastupitelstva a dnešní zasedání je tedy 

usnášeníschopné. (Omluveni: Petr Sotolář, Martin Rotrekl, Roman Gryc, Dagmar Stryjová, 

Helena Šilerová přijde později). 
   

Zápis z předchozího zasedání byl ověřen zastupitelkou Silvií Vaškovou a Jitkou Poulová a 

nebyly k němu žádné připomínky. 

Zápis je vystaven k nahlédnutí. 

Upozorňuji, že záznam jednání bude nahrávaný. Nahrávka bude sloužit pouze k pořízení zápisu 

a bude uchovaná jen do dalšího zasedání zastupitelstva a poté, pokud nebude vznesena 

některým zastupitelem námitka proti zápisu, tak bude smazaný a nebude archivovaný. 

 

 

Návrh ověřovatelů zápisu a zapisovatele 
Za ověřovatele zápisu navrhuji zastupitele Antonína Hlouška a Evu Opluštilovou a za 

zapisovatelku Alenu Ryšánkovou. 

K navrženým ověřovatelům a zapisovatelce nebyly připomínky. 

 

Ověřovateli dnešního zasedání jsou: zastupitelé Antonín Hloušek a Eva Opluštilová. 

Zapisovatelkou dnešního zasedání je Alena Ryšánková. 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

Kontrola plnění usnesení a podnětů z minulého zasedání zastupitelstva obce. 

Předsedající a místostarostka 

 

 

+ Rekonstrukce střechy márnice – ozvali se dvě další oslovené firmy, že nemají o tuto  

práci zájem. 

+ Výběrové řízení na projektovou dokumentaci hospody v Pístovicích – bude rozesláno 

tento týden, podklady jsou připraveny. 

 

 

Předsedající 

Program dnešního zasedání zastupitelstva obdrželi všichni členové zastupitelstva a rovněž byl 

vyvěšen na úřední desce.  

 

 

Zařazuje se nově bod č. 12 Žádost o obnovu účelové komunikace a bod Různé bude bod 13. 
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Navržený program (příloha č. 1) 

1) Zahájení 

2) Zpráva z jednání Rady obce 

3) Schválení přijetí dotace a Smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu JMK v rámci dotačního 

programu: Podpora jednotek sborů dobrovolných hasičů obcí Jihomoravského kraje pro rok 

2024 

4) Rozpočtové opatření č. 1/2024 a 2/2024 

5) Rozpočtové opatření č. 3/2024 

6) Návrh závěrečného účtu obce Račice-Pístovice za rok 2023 

7) Účetní závěrka obce Račice-Pístovice za rok 2023 

8) Zřízení terminovaného účtu 

9) Zrušení hospodářské činnosti obce – stanovení termínu 

10) Stanovení ceny pozemku pod parkovištěm, k. ú. Pístovice 

11) Žádost o umístění zastřešení na obecní plot 

12) Různé 

 

Navržený změněný program 

1) Zahájení 

2) Zpráva z jednání Rady obce 

3) Schválení přijetí dotace a Smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu JMK v rámci 

dotačního programu: Podpora jednotek sborů dobrovolných hasičů obcí 

Jihomoravského kraje pro rok 2024 

4) Rozpočtové opatření č. 1/2024 a 2/2024 

5) Rozpočtové opatření č. 3/2024 

6) Návrh závěrečného účtu obce Račice-Pístovice za rok 2023 

7) Účetní závěrka obce Račice-Pístovice za rok 2023 

8) Zřízení terminovaného účtu 

9) Zrušení hospodářské činnosti obce – stanovení termínu 

10) Stanovení ceny pozemku pod parkovištěm, k. ú. Pístovice 

11) Žádost o umístění zastřešení na obecní plot 

12) Žádost o obnovu účelové komunikace 

13) Různé 

 

 

Návrh usnesení    

Zastupitelstvo obce schvaluje změněný program jednání. 

 

Hlasování č. 1: pro 10, proti 0, zdržel se 0.      

Usnesení č. 120/Ⅳ/2024 bylo přijato. 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Předsedající 

Upozorňuji zastupitele, že dle jednacího řádu jsem povinna zeptat se přítomných členů 

zastupitelstva, zda chtějí učinit oznámení o osobním zájmu či sdělit skutečnosti nasvědčující 

případnému střetu zájmu u některých bodů navržených k projednání. 

 

 

2. Zpráva z jednání rady obce (příloha č. 5) 
Členka rady obce Silvie Vašková přednesla zápis z jednání rady. 

 

Dotazy a připomínky nebyly. 
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Zastupitelstvo obce bere na vědomí zprávu o činnosti rady obce.  

 

 

3. Schválení přijetí dotace a Smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu JMK 

v rámci dotačního programu: Podpora jednotek sborů dobrovolných hasičů 

obcí Jihomoravského kraje pro rok 2024 (příloha č. 6) 

Žádost na „Obnovu a nákup věcných prostředků“ dotace ve výši: 98 000 Kč. Z této částky je 

částka 33 000 Kč poskytována jako investiční část dotace na pořízení 1 ks plovoucího 

motorového čerpadla a částka 65 000 Kč jako neinvestiční část dotace na pořízení 1 ks 

motorové pily řetězové, 6 ks varovných zařízení (mrtvý muž) a 2 ks ochranných oděvů pro 

hasiče. 

 

Dotazy a připomínky nebyly. 

 

Návrh usnesení  

Zastupitelstvo obce schvaluje přijetí dotace a znění Smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu 

JMK v rámci dotačního programu: Podpora jednotek sborů dobrovolných hasičů obcí 

Jihomoravského kraje pro rok 2024 a pověřuje starostku obce jejím podpisem. 
 

Hlasování č. 2: pro 10, proti 0, zdržel se 0. 

Usnesení č. 121/Ⅳ/2024  bylo přijato. 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

4. Rozpočtové opatření č. 1/2024 a 2/2024 (příloha č. 7) 
Rozpočtové opatření č. 1/2024 schválila rada obce dne 24. 4. 2024. Dotace na ořez lip u 

račického hřbitova a spoluúčast obce, úprava pozemku v „Répce“, nákup dvou kontejnerů na 

bioodpad.  

Rozpočtové opatření č. 2/2024 schválila rada obce dne 27. 5. 2024. Příjem dotace na volby so 

EP, navýšení poplatku ze psů, převod BÚ HČ do obce, výdaje PD parkoviště u rybníka, studie 

kompostárna, volby. 

 

Dotazy a připomínky nebyly. 

 

Návrh usnesení  

Zastupitelstvo obce bere na vědomí Rozpočtová opatření č. 1/2024 a 2/2024. 

 

 

5. Rozpočtové opatření č. 3/2024 (příloha č. 8) 
Rozpočtování dotace na cyklostezku, příjem dotace pro hasiče a ve výdajích spolu účast obce. 

Financování k terminovanému účtu. 

 

Dotazy a připomínky nebyly. 

 

Návrh usnesení  

Zastupitelstvo obce schvaluje rozpočtové opatření č. 3/2024. 

 

Hlasování č. 3: pro 10, proti 0, zdržel se 0. 

Usnesení č. 122/Ⅳ/2024 bylo přijato. 
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6. Návrh závěrečného účtu obce Račice-Pístovice za rok 2023 (příloha č. 9) 

Návrh závěrečného účtu obce Račice-Pístovice obdrželi zastupitelé a je vyvěšený na úředních 

deskách. 

 

Dotazy a připomínky nebyly. 

 

Návrh usnesení  

Zastupitelstvo obce Račice-Pístovice schvaluje hospodaření obce a závěrečný účet obce 

Račice-Pístovice za rok 2023 včetně zprávy Krajského úřadu Jihomoravského kraje o výsledku 

přezkoumání hospodaření obce za rok 2023 bez výhrad. 

 

Hlasování č. 4: pro 10, proti 0, zdržel se 0. 

Usnesení č. 123/Ⅳ/2024 bylo přijato. 

 

 

7. Účetní závěrka obce Račice-Pístovice za rok 2023 (příloha č. 10) 

Podklady k účetní závěrce za rok 2023 obdrželi zastupitelé elektronicky. Nedílnou součástí 

účetní závěrky je rozvaha, výkaz zisku a ztrát a příloha.  

 

Dotazy a připomínky nebyly. 

 

Návrh usnesení 

Zastupitelstvo obce Račice-Pístovice schvaluje účetní závěrku obce Račice-Pístovice za rok 

2023. Zastupitelstvo obce Račice-Pístovice zjistilo, že účetní závěrka poskytla v rozsahu 

předložených dokladů v souladu s § 4 vyhlášky č. 220/2013 Sb. věrný a poctivý obraz 

předmětu účetnictví a finanční situace účetní jednotky. 

 

Hlasování č. 5: pro 10, proti 0, zdržel se 0. 

Usnesení č. 124/Ⅳ/2024 bylo přijato. 

 

 

8. Zřízení terminovaného účtu 
Stávající terminovaný účet končí 30. 6. 2024 a bylo na něm uloženo 5.000.000 Kč po dobu 1 

rok. Zastupitelstvu obce byl předložen návrh na založení nového TÚ ve stejné výši a opět na 

dobu 1 roku. 

 

Dotazy a připomínky nebyly. 

 

Návrh usnesení 

Zastupitelstvo obce schvaluje zřízení terminovaného účtu ve výši 5.000.000 Kč na 1 rok. 

 

Hlasování č. 6: pro 10, proti 0, zdržel se 0. 

Usnesení č. 125/Ⅳ/2024 bylo přijato. 

____________________________________________________________________________ 

9. Zrušení hospodářské činnosti obce – stanovení termínu 

Předsedající – hospodářská činnost je již několik let nečinná. Bankovní účet byl zrušen, 

hospodářskou činnost musíme zrušit k určitému datu. 

 

Dotazy a připomínky nebyly. 
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Návrh usnesení  

Zastupitelstvo obce schvaluje zrušení hospodářské činnosti obce ke dni 11. 6. 2024. 

 

Hlasování č. 7: pro 10, proti 0, zdržel se 0. 

Usnesení č. 126/Ⅳ/2024 bylo přijato. 

 

10. Stanovení ceny pozemku pod parkovištěm, k. ú. Pístovice (příloha č. 11) 
Jedná se o pozemek pro přístup k chatové oblasti nad rybníkem v Pístovicích a pro zbudování 

odstavné plochy u rybníka.  

 

Dotazy a připomínky nebyly. 

 

Návrh usnesení  

Zastupitelstvo obce schvaluje odkup části pozemku parc. č. 603/4 v k. ú. Pístovice o výměře 

198 m2 za 100.000 Kč. 

 

Hlasování č. 8: pro 10, proti 0, zdržel se 0. 

Usnesení č. 127/Ⅳ/2024 bylo přijato. 

 

11. Žádost o umístění zastřešení na obecní plot (příloha č. 12) 
Byla podána žádost o umístění zastřešení na obecní plot, který je součástí cesty na pozemku 

parc. č. 415/1 k. ú. Račice. 

 
Dotazy a připomínky byly.  

 

Z debaty vyplynulo, že obec zatím není majitelem tohoto plotu.  

 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí žádost o umístění zastřešení na obecní plot. 

____________________________________________________________________________ 

12. Žádost o obnovu účelové komunikace (příloha č. 13) 
Paní XXXX a pan XXXX zakoupili pozemek s chatou v račických Kopaninách, v době koupi 

věděli, že k němu nevede přístupová komunikace. Jezdili po soukromých pozemcích, které jsou 

v pachtu ZS Drnovice. Poté skoupili několik dalších pozemků nad račickým hřbitovem, ale ani 

k nim nevede přístupová cesta z hlavní silnice. Jediná přístupová cesta k těmto pozemků, která 

zde byla od nepaměti, byla znepřístupněna panem XXXX, který ji zatarasil rázem dřeva a 

plotem. Proto žádají o obnovení 800 m polní cesty vedoucí od pístovického hřbitova – směr 

Kopaniny Račice, která je však přes 40 let rozoraná, všechny pozemky jsou v pachtu a 

obhospodařovány ZS Drnovice.  

 

Dotazy a připomínky byly.  

 

Rozvinula se debata o tom, co by obnovení účelové cesty znamenalo pro obec a zda je to 

v jejím zájmu. 

 

Návrh usnesení  

Zastupitelstvo obce schvaluje obnovení polní cesty na parc. č. 930/2 v k. ú. Račice a 1077 

v k. ú. Pístovice. 

Hlasování č. 9: pro 1, proti 9, zdržel se 0. 

Usnesení č. 128/Ⅳ/2024  nebylo přijato. 
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18:05 hod dorazila zastupitelka Helena Šilerová. 
 

13. Různé 

 
a) Úprava keřů - špatný výhled při vyjíždění z vedlejší cesty 

 

*Občanka XXXXXXXXX – byla by možná úprava keřů, jak se vyjíždí z vedlejší cesty na hlavní 

u transformátoru po levé straně? Při vyjíždění na hlavní je přes ně špatný výhled. 

*Předsedající – tento pozemek patří SUS – budeme řešit. 

 

b) Odstranění aut v mezírce 

 

*Občan XXXXXXXX – v Pístovicích “v mezírce“ stojí vrak auta. Může obec oslovit majitele, 

aby ho odstranili? 

*Předsedající – byli osloveni několikrát. Byli jsme tam i s policistou z dopravního inspektorátu a 

budeme to řešit nějakou změnou značení uličky, aby byl zajištěn průjezd. 

 

c) Cyklostezka (Pístovice – Drnovice) 

 

*Místostarostka – informace p. Poulové k cyklostezce Pístovice - Drnovice, které požadovala na 

minulém zastupitelstvu. Bude zaslán kontakt na cyklokoordinátora pro celý Jihomoravský kraj. 

P. Poulová se s ním spojí a bude řešit možnost zbudování uvedené cyklostezky. 

 

d) Parkoviště Pístovice 

 

Vznikla debata ohledně parkoviště v Pístovicích 

*Občan XXXXXX– a jak se bude postupovat s rekonstrukcí. 

*Předsedající - dalším krokem je oslovení Rybníkářství Pohořelice, ohledně odvodnění. 

*Občanka XXXXXXXXXX – když už budete jednat s Pohořelicemi, mohli byste jednat 

komplexně o celém areálu rybníka. 

*Zastupitelka Jitka Poulová – znovu otevřela otázku zbudování dřevěného chodníku – lávky, 

souběžně s příjezdovou komunikací směrem od hlavní cesty k rybníku. Dle jejích zjištění by 

zbudování chodníku nemělo být finančně příliš nákladně, konzultovala se stavební firmou, 

odhadovaná cena je 300.000 Kč. 

Proběhla diskuse z řad zastupitelů i občanů – nutnost PD, revizí, údržba apod. 

 

e) Cesta k mlýnu 

 

Občanka XXXXXXXXX – jak se pokračuje s cestou k mlýnu? 

*Předsedající – pozvali jsme si firmu – projekční kancelář i stavební firmu a projednávali jsme, 

jak pokračovat s cestou k mlýnu. Nejlepší varianta je udělat ji v linii té cesty, která tam teď vede. 

Nyní nás čeká obeslání všech majitelů dotčených pozemků, přes které tato cesta vede, jestli 

budou souhlasit se stavbou. 

 

 

Předsedající ukončila zasedání zastupitelstva v 18:30 hod.  

 

Zápis byl vyhotoven dne 12. 6. 2024. 

 

Zapisovatelka Alena Ryšánková 

 


